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NOT: Kişi kurum veya kuruluş yetkilisi (KKKY), birim sorumlusu hakkında 

T.C. 

ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI 

Yerel Yönetimler Genel Müdürlüğü 

Sayı: E-53773008-622.02-12261485                    22/04/2025 

Konu: Görüş (Kişi Kurum veya Kuruluş Yetkilisi (KKKY), Birim Sorumlusu) 

 

……………  BELEDİYE BAŞKANLIĞINA 

 

İlgi: …………. tarihli ve ………………… sayılı yazı. 

 

Belediyenizde özel güvenlik biriminin iş ve işlemlerinin Afet İşleri Müdürlüğü tarafından 

yürütüldüğü, bu müdürlüğün hizmetlerinin ise bir personel tarafından vekâleten gördürüldüğünden 

bahisle söz konusu personelin Kişi Kurum veya Kuruluş Yetkilisi (KKKY) ve birim 

sorumlusu/yöneticisi olarak görevlendirilmesinin uygun olup olmadığına ilişkin ilgi yazı incelenmiştir. 

Bilindiği üzere, 5188 sayılı Özel Güvenlik Hizmetlerine Dair Kanunun 10 uncu maddesinde, 

"Özel güvenlik görevlilerinde aşağıdaki şartlar aranır: 

a) Türkiye Cumhuriyeti vatandaşı olmak. 

... 

c) 18 yaşını doldurmuş olmak. 

... 

3) Devletin güvenliğine, anayasal düzene ve bu düzenin işleyişine, özel hayata ve hayatın gizli 

alanına, cinsel dokunulmazlığa karşı suçlar ile uyuşturucu veya uyarıcı madde suçlarından dolayı 

hakkında devam etmekte olan bir kovuşturma bulunmamak..." hükmü yer almaktadır. 

Diğer taraftan, 22.9.2021 tarihli ve 40347008-1010753-(32066)-71 sayılı Özel Güvenlik 

Hizmetleri Genelgesinde, "a) KKKY; özel güvenlik izni ile ilgili başvuruları yapma, özel güvenlik izni 

alınan yere özgü iş ve işlemleri yerine getirme, özel güvenlik birimlerinde bildirimleri yapma veya 

yaptırma ile Kanun ve ilgili mevzuatında belirtilen yükümlülüklerden sorumlu kişidir. 

b) KKKY, özel güvenlik izni verilen yerin karar almaya yetkili organları ya da kişileri 

tarafından yetkilendirilmiş olmalıdır. Özel güvenlik izni alınacak yer yöneticisi tarafından onaylanmış 

bir karar sureti yeterlidir ayrıca noter onayı aranmaz. Gerçek kişilerin kendi adına yaptığı özel 

güvenlik izin başvurularında, gerçek kişi aynı zamanda KKKY olarak kabul edilir. 

c) KKKY'de, Kanun'un 10'uncu maddesinin birinci fıkrasının (a) ve (c) bentlerinde belirtilen 

şartlar ile (d) bendinin 3'üncü alt bendinde sayılan suçlardan hakkında kesinleşmiş mahkumiyet 

kararı bulunmaması şartı aranır. Bu kişilerde özel güvenlik eğitim şartı aranmaz. 

ç) KKKY ülke genelinde birden fazla yerden sorumlu olabilir. 

d) KKKY'nin görevinden ayrılması durumunda, izin alan yerin karar almaya yetkili organları 

veya kişileri taralından yeniden görevlendirme yapılarak on beş gün içinde bildirilir. Yeniden 

görevlendirme yapılmadığının tespiti halinde eksikliğin giderilmesi için makul süre verilir. Eksikliği 

gidermeyenler hakkında. Kanun'un 20'nci maddesinin (e) bendi kapsamında işlem yapılır. 

Yetkilendirmeye ilişkin başvurular. KKKY tarafından ÖGNET üzerinden yapılır. Yetkilendirilen 

kişinin şartları taşıyıp taşımadığı Şube Müdürlüğü/Kısım Amirliğince kontrol edilir. KKKY'nin 

görevinden ayrılması durumunda yetkilendirilen özel kişinin yetkisi iptal edilir." hükmü 

bulunmaktadır. 

Bu itibarla, mezkûr Genelgede kimlerin Kişi Kurum veya Kuruluş Yetkilisi (KKKY) 

olabileceği açıkça hüküm altına alınmıştır. 

Bilgilerini rica ederim.      ………….. 

               Bakan a. 

                       Yerel Yönetimler Genel Müdürü 


